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Plats och tid Plenisalen, Stadshuset, måndagen den 17 juni 2024 klockan 18:00 – 20:15 

Ajournering: 18:35 – 19:15 
 

Beslutande Ledamöter 
Leif Larsson (C), ordf 
Lennart Nygren (S), 1 v ordf 
Håkan Nyström (M), 2 v ordf 
Daniel Nestor (S) 
Helen Nilsson (S) 
Eva Berglund (S) 
Nicklas Skäär (S) 
Lis-Astrid Andersson (S) 
Kenneth Björklund (S) 
Pernilla Eriksson (S) 
Cissi Hammar (S) 
David Fernhed (S) 
Peter Högberg (S) 
Anders Enqvist (S) 
Ann-Marie Blomgren (S) 
Jacob Käll (C) 
Peter Karlsson (C) 
Angelica Gunnarsson (C) 
Lars Sandberg (C) 
Christoffer Cederstrand (C) 
Lisbeth Karlsson (C) 
Magnus Danlid (C) 
Lars Johansson (V) 
Peter Fjällgård (V) 
Johanna H Cederstrand (V) 
Sandra-Maria Sjöblom (V) 
Peter Lingeteg (V) 
Jens af Ekenstam Stenman (V) 
PerÅke Svensson (M) 
Niklas Gustafsson (M) 
Peter Andrae (M) 
Maria Lundmark (M) 
Alfons Ambrosiani (M) 
Kjell Alexandersson (M) 
Anders Dahlgren (M) 
Hannah Gånge (M) 
Mikaela Sandström (M) 
Gudrun Brunegård (KD), tom § 101 
Ola Hammarbäck (KD) 
Anders Brunegård (KD) 
Nina Myrefelt (KD) 
Sven Weckfors (KD) 
Jimmy Rödin (SD) 
Morgan Esping (SD) 
Petra Whidotti (SD) 
Roger Sunesson (SD), fr o m § 91 
Herman Petersson (SD) 
Andy Sallova (SD) 
Kevin Whidotti (SD) 

Tjänstgörande ersättare 
 
 
Sören Sjöholm (M) 
Mustafa Badran (S) 
 
 
 
 
 
- 
 
 
Eva K. Ströberg (S) 
Stig Jaensson (S) 
 
Marcus Jonmyren (C) 
 
Dennis Lindström (C) 
 
 
 
 
 
 
 
Jerry Pettersson (V) 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Emil Larsson (SD) 
 
Alexander Esping (SD) 
- 
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Övriga närvarande 

 
Kommundirektör Carolina Leijonram 
Kommunsekreterare Jenny Andersson 
Tf ekonomichef Camilla Johansson 
Claes Markstedt (M), ordförande för kommunens revisorer 
Roland Ilemark (S), vice ordförande för kommunens revisorer 
Joacim Johansson, VD för Astrid Lindgrens Vimmerby AB 

Paragrafer 87-103 
Sekreterare Jenny Andersson 
Protokolljusterare PerÅke Svensson (M) 
 Justering sker genom digital signering. 
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§ 87  2024/2 2024.2983  
 

Val av protokolljusterare 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige utser PerÅke Svensson (M) att jämte ordföranden justera dagens protokoll. 
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§ 88  2024/7 2024.2984  
 

Allmänhetens frågestund i fullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger frågestunden till handlingarna. 
 
 

Ärendet 
Ingen från allmänheten ställer en fråga vid dagens frågestund. 
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§ 89  2024/8 2024.2985  
 

Ledamöternas frågestund i fullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger frågestunden till handlingarna. 
 
 

Ärendet 
Niklas Gustafsson (M) ställer denna fråga till Peter Fjällgård (V), ordförande i Vimmerby Energi & 
Miljö AB: ”På sociala medier har man ett flertal gånger kunnat se att ’någon’ har dumpat stora 
mängder avfall och skräp vid återvinningsstationen vid folkets park. Avfall som inte alls hör 
hemma där utan skulle hamnat på vår ÅVC (Toppesten) i stället.” 
 

● Jag vill veta hur stor kostnad det är för Vemab att hantera den typen av nedskräpning? 
Svar från Peter Fjällgård (V): VEMAB har tecknat ett tilläggsavtal till befintligt avtal om 
avfallshämtning med GDL kring städning av ÅVS:er i Vimmerby kommun. Städningen utförs av 
samma underentreprenör som tidigare skötte städning åt Förpacknings- och tidningsinsamlingen 
(FTI). Kostnaden är 427 kr per städtillfälle. Städfrekvensen är från 1 ggn/v till 3 ggr/v utifrån 
stationens behov, se lista nedan. Totala städkostnad per år för alla stationer är ca 500 tkr. 
Omtalad station städas 3 ggr veckan. Detta är kontinuerlig städning, omtalade problem en 
handfull per år. 
 

● Hur jobbar man förebyggande för att det inte ska ske? 
Svar från Peter Fjällgård (V): Vi har haft artiklar kring detta i ”Livsviktigt”. Information höst 23 och 
info om kostnader för städning i numret vår 24. Vi har inte gjort några övriga riktade insatser. Det 
finns möjlighet att göra mer/bättre kommunikation kring detta. 
 

● Spårar man upp dem som har gjort fel? 
Svar från Peter Fjällgård (V): Sedan årsskiftet har VEMAB inte gjort något arbete för att spåra den 
som skräpat ner. Vi har haft dialog med Magnus Sandström som var regionansvarig på FTI när de 
ansvarade för stationerna och lyssnat kring hur de arbetade med detta. Han berättar att när de 
(städentreprenören) hittade uppenbara spår så dokumenterades detta innan bortstädning och FTI 
polisanmälde sedan nedskräpningen. Magnus berättade att det var ytterst ovanligt att detta ledde 
till några ytterligare åtgärder från polis. Ärendena lades ner. Om det uppenbart var 
verksamheter/företag som skräpat ned togs istället kontakt med kommunens miljökontor för att 
ge underlag för tillsyn. Vemab fick in en felanmälan från en privatperson från Södra Vi om 
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nedskräpning på ÅVS i Södra. Vi fick info om att det var 4-5 sopsäckar med hushållsavfall och det 
var fåglar som drog omkring avfallet. Nästa planerade städning på stationen är på onsdag och 
vår bedömning var att städning inte kunde vänta. Vi städade bort avfallet och hittade samtidigt 
personuppgifter bland avfallet. Vemab har precis anmält nedskräpningen och lämnat dessa 
uppgifter till polisen. 
 

● Blir det några ekonomiska konsekvenser om man blir ertappad? 
Svar från Peter Fjällgård (V): Man får böter enligt miljöbalken om man ertappas. En större gärning 
kan ge ett års fängelse. 
 

● Ser du något elektroniskt hjälpmedel för att förhindra att det sker? 
Svar från Peter Fjällgård (V): Lyssnade med Magnus Sandström kring hur de resonerat kring 
kameraövervakning tidigare. FTI har utrett detta men aldrig gått vidare till konkret ansökan om 
kameraövervakning. De har gjort bedömning att de inte skulle få tillstånd. De har haft 
kameraövervakning genom att ta 10 stillbilder över dygnet för att få en bild över hur det ser ut på 
stationen och behov av städning på enstaka stationer i Sverige. Ej för att upptäcka/spåra 
nedskräpare. 
 
Niklas Gustafsson (M) tackar Peter Fjällgård (V) för ett bra svar. 
 
 

Beslutsunderlag 
Fråga om dumpning av avfall, KS 2024.2643 
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§ 90  2024/294 2024.2986  
 

Årsredovisning 2023 för Astrid Lindgrens Vimmerby 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 
 
 

Ärendet 
Joacim Johansson, VD för Astrid Lindgrens Vimmerby AB, berättar för fullmäktige om 
förutsättningarna för företaget, med årsredovisningen som grund. 
 
Resultat efter finansnetto: 17 841 tkr 
Omsättning: 313 385 tkr (279 181) 
Omsättning på Näs: 11 842 tkr (9 237) 
Lönekostnad: 109 019 tkr (96 030)  
Medelantal anställda: 197 (188) 
Soliditet: 59,7% (59)  
 
Påverkan på resultatet jämfört mot 2022: 
Ökat/prioriterat underhåll, 7 300 tkr (4 300) 
Flytt av tidigare centrallager som nu är centralförråd, 6 000 tkr 
Ökad räntekostnad, totalt 11 300 tkr (3 200) 
Ökade kostnader på värme samt förbrukningsmaterial 
Ökad personalkostnad 
 
 

Deltagande i debatten 
Helen Nilsson (S) 
Ola Hammarbäck (KD) 
Gudrun Brunegård (KD) 
Hannah Gånge (M)  
 
 

Beslutsunderlag 
Årsredovisning för ALV år 2023, KS 2024.2890 
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§ 91  2022/488 2024.2987  
 

Redovisning av använt partistöd år 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger redovisningen till handlingarna. 
 
 

Ärendet 
Partierna har lämnat in redovisningar enligt kommunallagen 4 kap 31 § av användningen av det 
av fullmäktige fastställda partistödet. 
 
Revisorerna har granskat redovisningarna. 
 
Ekonomiavdelningen har sammanställt materialet. 
 
 

Förslag till beslut/ deltagande i debatten 
Förslag till beslut 
 
 

Beslutsunderlag 
Sammanställning av använt partistöd år 2023, KS 2024.2735 
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§ 92  Ärendenr 2024.2988  
 

Meddelanden till kommunfullmäktige 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger dagens meddelanden till handlingarna. 
 
 

Beslutsunderlag 
2024.2343 Protokoll förbundsmöte Kommunförbundet Kalmar län 2024-04-25 
2024.2612 Ny ledamot och ersättare för ledamot i kommunfullmäktige 
2024.2632 Kommunförbundet Kalmar län - Års- Revisionsberättelse_ Verksamhetsplan_ Budget 
2024.2649 Motion om att införa en billig daglig maträtt på skola i Vimmerby kommun 
2024.2693 Motion om handlingsprogram mot gängkriminalitet i skolan 
2024.2694 Remittering av motion om att införa en billig daglig maträtt på skola i Vimmerby kommun 
2024.2742 Remittering av motion om handlingsprogram mot gängkriminalitet i skolan 
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§ 93  2022/415 2024.2989  
 

Uppdrag som ersättare i socialnämnden 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige entledigar Jonna Gottling Nestor (S) från uppdraget som ersättare i 
socialnämnden fr o m 2024-06-17. 
2. Kommunfullmäktige utser Eva Kindstrand Ströberg (S) till ersättare i socialnämnden fr o m 
2024-06-17. 
3. Kommunfullmäktige utser Kjell Alexandersson (M) som ersättare i socialnämnden efter Albin 
Rydqvist (M), fr o m 2024-06-17. 
 
 

Ärendet 
Jonna Gottling Nestor (S) har begärt entledigande från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 
Socialdemokraterna nominerar Eva Kindstrand Ströberg (S) till uppdraget. 
 
Albin Rydqvist (M) entledigades 2024-05-20 från uppdraget som ersättare i socialnämnden. 
Moderaterna nominerar Kjell Alexandersson (M) till uppdraget. 
 
 

Beslutsunderlag 
Begäran om entledigande från uppdrag som ersättare i socialnämnden, KS 2024.2491 
Nominering till uppdrag som ersättare i socialnämnden, KS 2024.2809 
Nominering till uppdrag som ersättare i socialnämnden, KS 2024.2803 
 
 

Beslutet skickas till 
Jonna Gottling Nestor (S) 
Eva Kindstrand Ströberg (S) 
Kjell Alexandersson (M) 
Socialnämnden 
HR-avdelningen 
Administrativa avdelningen 
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§ 94  2024/248 2024.2990  
 

Budgetuppföljning per den 30 april 2024 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner föreliggande tertialrapport med helårsprognos för Vimmerby 
kommun avseende perioden januari till april 2024. 

2. Kommunfullmäktige ger nämnderna i uppdrag att under år 2024 fortsatt redovisa 
handlingsplan för att sänka sina kostnader, till kommunstyrelsens sammanträden. 
 
 

Ärendet 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår att budgetuppföljningen för nämnderna per den 
30 april visar ett utfall på sammanlagt 32,6 mnkr och helårsprognosen är -34,9 mnkr. Inom denna 
summa finns underskottsprognos från kommunstyrelsen med -16,2 mnkr, barn- och utbildnings-
nämnden med -12,7 mnkr och finansförvaltningen med -6,2 mnkr. Investeringar prognostiseras till 
84,6 mnkr. 
 
Vidare framgår att det ekonomiska läget är ansträngt för kommunen och det finns ett stort behov 
av att alla nämnder ser över sina möjligheter till effektiviseringar och kostnadsbesparingar. 
Nämnderna ska redovisa handlingsplaner på kommunstyrelsens sammanträden för att på sikt 
närma sig de tekniska ramarna. Tf ekonomichef Camilla Johansson föredrar ärendet. 
 
 

Deltagande i debatten 
Ola Hammarbäck (KD) 
Helen Nilsson (S) 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11, § 169, Budgetuppföljning april 2024 (Tertialrapport 2024-04-30) 
Tertialrapport 2024-04-30 Vimmerby kommun, KS 2024.2677 
 
 

Beslutet skickas till 
Kommunens nämnder och styrelse 
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§ 95  2024/57 2024.2991  
 

Information om arbetet med Budget för år 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige lägger informationen till handlingarna. 
 
 

Ärendet 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår att en uppdaterad tidsplan för rambeslut om 
budget år 2025 har tagits fram.: 
 
27 augusti   Kommunstyrelsens arbetsutskott (KSAU) 
3 september   Central samverkansgrupp (CESAM) 
10 september  Kommunstyrelsen (förslag till beslut) 
23 september Kommunfullmäktige  
 
Helen Nilsson (S) gör i sin roll som kommunstyrelsens ordförande följande förtydligande 
avseende det ekonomiska läget: 
 
Inriktning för budget år 2025 

• Ett finansiellt mål på 1 % överskott. 
• Detta innebär att alla prioriteringsförslag inte kommer kunna beviljas.  
• Viktigt att inte luta sig tillbaka utan påbörja omställningsarbete snarast.  
• Ambitionen är att sänka investeringsvolymen men jobba för att investera mer framöver 

genom att höja överskottsmålen på sikt.  
 
 

Deltagande i debatten 
Helen Nilsson (S) 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11 § 170, Budget för år 2025 med plan för åren 2026 – 2027 
Budget 2025 - tidplan framåt, KS 2024.2681 
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§ 96  2024/274 2024.2992  
 

Lån och borgensramar för Vimmerby kommunkoncern år 2025 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige fastställer för budgetåret 2025 total låne- och borgensram för 
kommunkoncernen till 1 915 mnkr. 
2. Kommunfullmäktige ger för budgetår 2025 rätt att omsätta lån samt nyupplåna inom en total 
högsta låneram om 705 mnkr för Vimmerby kommun. 
3. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimmerby kommun Förvaltnings 
AB:s låneförpliktelser upp till högsta lånebelopp om 40 mnkr, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader. 
4. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimmerby Energi och Miljö AB:s 
låneförpliktelser upp till högsta lånebelopp om 650 mnkr, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader.  
5. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimarhem AB:s låneförpliktelser 
upp till högsta lånebelopp om 450 mnkr, jämte därpå löpande ränta och kostnader.  
6. Kommunfullmäktige ingår såsom för egen skuld borgen för Vimmerby Fibernät AB:s 
låneförpliktelser upp till högsta lånebelopp om 70 mnkr, jämte därpå löpande ränta och 
kostnader.  
7. Kommunfullmäktige fastställer den årliga avgiften för borgensåtagande för lån till helägda 
bolag för respektive bolag till: 
   • Vimmerby kommun Förvaltnings AB: 0,67 %  
   • Vimmerby Energi och Miljö AB: 0,56 %  
   • Vimmerby Energi Nät AB: 0,58 %  
   • Vimmerby Energiförsäljning AB: 0,86 % 
   • Vimarhem AB: 0,68 %  
   • Vimmerby Fibernät AB: 0,87 % 
 
 

Ärendet 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår att kommunen använder Söderberg & Partners 
modell som bygger på att borgensavgiften ska differentieras mellan de olika kommunala 
bolagen. En finansiell analys görs av respektive bolag utifrån nyckeltalen Soliditet, Ränte-
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täckningsgrad och Rörelseresultat/ Balansomslutning. Analysen utmynnar i en poängsättning 
vilken innebär att ju högre poäng ett bolag har desto lägre borgensavgift och vice versa. 
 
Tf ekonomichef Camilla Johansson föredrar ärendet. 
 
 

Deltagande i debatten 
Magnus Danlid (C) 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11 § 171, Lån och borgensramar för Vimmerby kommunkoncern avseende 2025 
 
 

Beslutet skickas till 
Kommunkoncernens nämnder och styrelse 
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§ 97  2024/250 2024.2993  
 

Kommunalförbundet ITSAM - årsredovisning och ansvarsfrihet år 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige lägger revisionsberättelser och granskningsrapporter till handlingarna. 
2. Kommunfullmäktige beviljar direktionen och dess enskilda ledamöter ansvarsfrihet för år 
2023. 
 
 

Anmälan om jäv 
Helen Nilsson (S) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 
 
 

Ärendet 
Kommunalförbundet Itsam lämnar sin årsredovisning 2023 till medlemskommunerna. Det 
sakkunniga biträdet PWC bedömer att årsredovisningens balansräkning, resultaträkning, 
kassaflödesanalys och investeringsredovisning samt noter har upprättats i enlighet med lagen 
om kommunal bokföring och redovisning (LKBR) och ger en i alla väsentliga avseenden 
rättvisande bild av förbundets finansiella ställning per den 31 december 2023 och av dess 
finansiella resultat och kassaflöde för året. Medlemskommunernas revisorer tillstyrker att 
direktionen och dess enskilda ledamöter beviljas ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2023. 
 
I enlighet med revisionsberättelserna och granskningsrapporterna föreslår kommunfullmäktiges 
presidium att ansvarsfrihet beviljas. 
 
 

Beslutsunderlag 
Presidiets förslag i fråga om ansvarsfrihet år 2023 för Kommunalförbundet ITSAM, KS 2024.2707 
Revisionsberättelse för år 2023, KS 2024.1735 
Yttrande från PWC om årsredovisning 2023, KS 2024.1734 
ITSAM Direktionen 2024-04-04 § 10, Årsbokslut 2023, KS 2024.1658 
Årsredovisning för Kommunalförbundet Itsam 2023, KS 2024.1657 
 
 

Beslutet skickas till 
Kommunalförbundet ITSAM 
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§ 98  2024/276 2024.2994  
 

Samordningsförbundet i Kalmar län - årsredovisning och 
ansvarsfrihet år 2023 

Kommunfullmäktiges beslut 
1. Kommunfullmäktige godkänner årsredovisningen avseende 2023. 
2. Kommunfullmäktige beviljar styrelsen och dess ledamöter ansvarsfrihet för år 2023. 
 
 

Anmälan om jäv 
Eva Berglund (S) och Lars Sandberg (C) anmäler jäv och deltar inte i beslutet. 
 
 

Ärendet 
Samordningsförbundet i Kalmar län lämnar årsredovisning för 2023 samt granskningsrapport 
och revisionsberättelse. 
 
Förbundet styrs av lagen (2003:1210) om finansiell samordning av rehabiliteringsinsatser 
(FinsamL). 
 
Kommunstyrelsen föreslår att årsredovisningen godkänns samt att styrelsen och dess ledamöter 
beviljas ansvarsfrihet. 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11 § 172, Samordningsförbundets årsredovisning och revision för 2023 
Revisionsberättelse Samordningsförbundet i Kalmar län 2023, KS 2024.2349 
Rapport basgranskning samordningsförbundet 2023, KS 2024.2348 
Granskningsrapport 2023 FINSAM Kalmar, KS 2024.2347 
Årsredovisning 2023 med bilagor, KS 2024.2346 
 
 

Beslutet skickas till 
Samordningsförbundet i Kalmar län 
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§ 99  2019/280 2024.2995  
 

Översiktsplan för Vimmerby, ÖP 2050 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar översiktsplan för Vimmerby kommun. 
 
 

Protokollsanteckning 
”Vi hade önskat att uppdraget i vår återremiss hade hörsammats och att vindbruksavsnittet i 
översiktsplanen hade anpassats till det ursprungliga uppdraget avseende bullergränser och antal 
platser för vindkraftsetableringar. Vi anser att de förändringarna hade varit gynnsamma för 
kommunen. I övrigt ställer vi oss bakom förslaget till översiktsplan 2050.” 
Kristdemokraterna i Vimmerby: 

- Ola Hammarbäck 
- Gudrun Brunegård 
- Anders Brunegård 
- Nina Myrefelt 
- Sven Weckfors 

 
Moderaterna instämmer i Kristdemokraternas protokollsanteckning. 
 
 

Ärendet 
Översiktsplanen visar inriktningen för den långsiktiga utvecklingen av den fysiska miljön, hur 
mark- och vattenområden och den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras. Arbetet 
har pågått sedan våren 2021. Under arbetet har det genomförts tidig dialog med allmänheten och 
andra externa parter. Förslag till översiktsplan har varit föremål för samråd och utställd på 
granskning. Inkomna synpunkter under samråds- och granskningstiden har redovisats och 
sammanställts i en samrådsredogörelse respektive granskningsutlåtande. 
 
Kommunfullmäktige återremitterade 2024-05-20 ärendet för att anpassa översiktsplanen till det 
ursprungliga uppdraget för vindbruksplan, bland annat med avseende på antalet områden (1-3 
enligt uppdraget) och bullerkrav på max 35 db vid bostad. 
 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår att samhällsbyggnadschef Klas Svensson lämnat 
följande information: ”I översiktsplanen är det olämpligt att ställa högre krav än gällande 
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lagstiftning. Det rekommenderas inte heller att nyttja specifika värden då lagstiftning kan ändras 
och ny kunskap kan tillkomma. Boverket rekommenderar idag vid bostadsbebyggelse att 
ekvivalent ljudnivå inte ska överstiga 45 dba.” Klas Svensson redogjorde också för kommunens 
tidigare överväganden angående vindkraftsetablering. 
 
 

Förslag till beslut/ deltagande i debatten 
Helen Nilsson (S) yrkar bifall till översiktsplanen i sin helhet. 
Niklas Gustafsson (M) yrkar bifall till översiktsplanen. 
Ola Hammarbäck (KD) 
Helen Nilsson (S) 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11 § 181, Översiktsplan - plan och process (ÖP) 2050, KS 2024.2867 
Beslut KF 2024-05-20 § 77, Översiktsplan för Vimmerby, ÖP 2050, KS 2024.2532 
Granskningsutlåtande, KS 2024.2482 
Hållbarhetsbedömning, KS 2024.2869 
Förutsättningar, KS 2024.2870 
Översiktsplan 2050, KS 2024.2868 
 
 

Beslutet skickas till 
Kommunkoncernens nämnder och styrelser 
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§ 100  2024/83 2024.2996  
 

Taxa för utlämnande av allmänna handlingar 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige antar reviderad taxa för utlämnande av allmänna handlingar. 
 
 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har i samverkan med övriga nämnder samt bolagen tagit fram förslag till 
reviderad taxa för utlämnande av allmänna handlingar. 
 
Av kommunstyrelsens beslut i ärendet framgår att revideringsarbetet sprungit ur ett behov av 
ökad samsyn i debiteringarna. Vidare framgår att taxorna grundar sig i avgiftsförordningens 
regler men de har också anpassats till lokala förhållanden. Exempelvis görs undantag för media 
på grund av dess centrala roll att vidarebefordra information till allmänheten. Avgift för 
inskannade handlingar har också lagts till, med motsvarande kostnad som för kopior och 
utskrifter. 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11 § 173, Taxa för utlämnande av allmänna handlingar 
Taxa för utlämnande av allmänna handlingar, Did 270721 
 
 

Beslutet skickas till 
Kommunkoncernens nämnder och styrelser 
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§ 101  2024/107 2024.2997  
 

Medborgarförslag om begränsad hastighet på Skolgatan i 
Storebro 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige bifaller medborgarförslaget med hänvisning till genomförda ändringar. 
 

Motivering 
Dessa ändringar är gjorda: 

Gata 

Nuvarande 

hastighet 

Ny hastighet 

Skolgatan 50 km/h 40 km/h 
Ringvägen, delen Skolgatan-
Uvebergsgatan 

30 km/h  
Kl 07.00-16.00 

30 km/h  
Kl 07.00-17.00 

Ringvägen, delen 
Vimmerbyvägen- Skolgatan 

50 km/h 40 km/h 

Uvebergsgatan 50 km/h 40 km/h 
Rektorsvägen 50 km/h 40 km/h 

b 

 
 

Ärendet 
Peter Lundahls medborgarförslag gäller hastigheten på Skolgatan i Storebro. Han föreslår att den 
sänks från 50 till 30 km/timmen på sträckan mellan Icabutiken och skolan. Peter Lundahl menar 
att när barnen går till skolan vintertid kan de inte gå på den del av gatan som är markerad för 
gång och cykel pga bristfälligt vinterunderhåll. De måste i stället gå ut på gatan utmed den 
sträckningen. 
 
Medborgarförslaget remitterades till samhällsbyggnadsavdelningen som uttalar följande.  
Önskan är att barnen som går till skolan ska känna sig trygga och att föräldrarna ska kunna 
känna sig trygga i att låta barnen gå själva till skolan. Förhoppningen är att medelhastigheten ska 
sjunka runt skolan och även antalet fordon. Inköp och uppsättning av vägmärken finansieras 
inom projektet för trafiksäkerhet. Skolgatan är en anslutningsgata till Ringvägen som leder förbi 
skolan, varvid hastigheten 30 km/h strider mot rutinen. För att få en enhetlig hastighetsnivå runt 
skolan bör även Ringvägen, Uvebergsgatan och Rektorsvägen ingå i korrigeringen av 
hastigheterna. Storebro skola är den enda skolan i kommunen med tidsbegränsning 7-16 (övriga 
har 7-17) och därför föreslås ändring av tiden.  
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Peter Lundahl medverkar vid dagens sammanträde och ger sin syn på medborgarförslaget: Det är 
ganska kraftig trafik på Vimmerbyvägen vid Ica, där finns även en busshållplats som släpper av 
barn som ska till skolan. Där är hastighetsbegränsningen 50 km/h. Det är i och för sig ett bra 
övergångställe, men sedan ska de gå på Skolgatan. Barnen måste gå över vägkorsningen för att 
komma till skolan, den är inte grusad på vintern, det är en gång- och cykelbana, men det är trångt 
och Peter Lundahl föreslår därför en begränsning på 30 km/h på Vimmerbyvägen och Skolgatan 
på sträckningen. 
 
 

Deltagande i debatten 
Helen Nilsson (S) 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11 § 177, Medborgarförslag om begränsad hastighet på Skolgatan i Storebro  
Medborgarförslag om begränsad hastighet på Skolgatan i Storebro, KS 2024.380 
 
 

Beslutet skickas till 
Peter Lundahl 
Polisen 
Samhällsbyggnadsavdelningen 
För åtgärd enligt beslutet. 
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§ 102  2023/324 2024.2998  
 

Motion om Heltid som en rättighet och deltid som en möjlighet 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige anser motionen bifallen.  
 

Motivering 
Den politiska majoriteten har, inom ramen för övergripande mål och fokus-områden för 
mandatperioden 2023-2026, slagit fast att en vägledande princip för att nå målet en god 
arbetsmiljö för kommunens anställda är att möjligheten kan finnas till lägre tjänstgöringsgrad än 
100 % för att klara kompetensbehovet men att målet är att alltid erbjuda heltidstjänster.  
 
 

Ärendet 
Ärendet var inte kungjort inför sammanträdet. Ordförande Leif Larsson (C) frågar de 
förtroendevalda om ärendet ska behandlas vid dagens sammanträde. De svarar Ja på den 
frågan. Fullmäktige tar därför upp ärendet för behandling, trots att det inte är kungjort. 
 
Niklas Gustafsson (M) och Ola Gustafsson (KD) föreslår i sin motion att kommunfullmäktige ger 
kommunstyrelsen i uppdrag att utreda hur ”Heltid en rättighet - Deltid en möjlighet” ska kunna 
genomföras i Vimmerby kommun i syfte att skapa en mer flexibel tillämpning av heltidsresan. 
Motionärerna skriver att införandet av heltidsresan, eller heltid som norm har påbörjats i 
kommunen och att den ger möjlighet att i stället för ofrivillig deltid få möjlighet att arbeta heltid. 
De menar att under olika perioder i livet kan en lägre tjänstgöringsgrad vara värd att prioritera 
framför en högre inkomst. 
 
Motionen remitterades till HR-avdelningen som uttalar att kommunen redan idag följer förslagen i 
motionen. 
 
 

Deltagande i debatten 
Helen Nilsson (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Ola Hammarbäck (KD) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag. 
Niklas Gustafsson (M) 
 
 

22S
ig

na
tu

re
 re

fe
re

nc
e:

 b
3d

6f
5b

4-
13

70
-4

3b
2-

86
de

-0
72

23
f6

29
4c

d



  

Sammanträdesprotokoll  
 

 
 
 

 

Kommunfullmäktige 

Datum  
2024-06-17 

 
 

 
 
 

Beslutsunderlag 
Beslut KS 2024-06-11 § 182, Motion om Heltid som en rättighet och deltid som en möjlighet 
Motion - Heltid en rättighet deltid en möjlighet, KS 2023.2589 
 
 

Beslutet skickas till 
Niklas Gustafsson (M) 
Ola Gustafsson (KD) 
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§ 103  2024/255 2024.2999  
 

Ordförandens sommartal 
Kommunfullmäktiges ordförande Leif Larsson (C) håller sitt traditionella sommartal inför 
fullmäktige: 
 
”Vi har samlats nu till det sista mötet med fullmäktige. Det har blivit en tradition med 
ordförandens sommartal. 
 
Av någon anledning så handlar mina tal ofta om demokrati. Om vikten av att ständigt bevara, 
utveckla och förnya det demokratiska arbetet i kommunen. För mig som ordförande i fullmäktige, 
men också i Demokratiberedningen och Valnämnden känns uppdraget att ha en levande 
demokrati som särskilt viktigt. 
 
Vi har nyligen genomfört val till EU-parlamentet. Tyvärr så sjönk valdeltagandet i Sverige. Även i 
Vimmerby kommun så hade vi samma trend. Sammanlagt röstade 5651 personer i kommunen, 
vilket är en minskning från föregående val med ca 300. 
 
Valdeltagandet sjönk ca tre procentenheter och det innebär att mindre än hälften av de 
röstberättigade i Vimmerby kommun gick till valurnorna. Detta duger inte. 
 
Valdeltagandet, det magra valdeltagandet inger oro. I valnämnden har vi vidtagit åtgärder för att 
sprida kunskap om och lättare kunna komma till en vallokal, det är ett arbete som måste 
fortsätta. Men, man måste konstatera att kommunen inte kan göra allt. Också de aktiva politiska 
partierna i kommunen behöver jobba mer i kampanjen inför valet, inte minst för att höja 
valtemperaturen och få fler att rösta. 
 
Det finns ändå ljusglimtar. Vi har genomfört valet på ett organisatoriskt utomordentligt sätt. Vi 
har välutbildade och mycket duktiga röstmottagare, ordförande och vice ordförande i 
valdistrikten, vi har dessutom rutiner som fungerar. Vi har kunnat genomföra ytterligare ett val, 
både säkert, öppet och med starkt bevarad rösthemlighet. Och såväl valkansliet och den nya 
valnämnden har fått nyttiga erfarenheter som vi tar med oss till valet 2026. 
 
Vi är nu mitt i den vackra försommargrönskan. Vi i fullmäktige och alla våra förtroendevalda i 
styrelser och nämnder tar nu lite ledigt efter ett hektiskt första halvår. Nu väntar lite ledig tid. Och 
en sak kan jag lova er, arbetet för att leda och styra Vimmerby framöver blir både arbetsamt och 
viktigt. Glad sommar önskar jag er alla.” 
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